
 
 

Protokół Nr V/1/2006 
 
z V sesji Rady Miasta Rzeszowa – zwołanej na wniosek 
Prezydenta Miasta Rzeszowa, na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy  
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U z 2001 r. 
Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.) – która odbyła  się w dniu  
28 grudnia 2006 r.  w sali posiedzeń Ratusza, ul. Rynek 1.   
 
 
 
 Na ustawowy stan 25 radnych w V sesji Rady Miasta Rzeszowa uczestniczyło 24 
radnych, co stanowi wymagane quorum do prawomocności obrad /lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu/.  
 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – dokonał otwarcia  
V sesji Rady  Miasta – zwołanej na wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa, na podstawie art. 
20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U z 2001 r. Nr 142, poz. 
1591 z późn. zm.) i prowadził obrady. 
Powitał radnych oraz zaproszonych gości w osobach: 
      -     Przewodniczącego Rady Gminy Świlcza Pana Czesława Chlebka,  

- Prezydenta Miasta Rzeszowa Pana Tadeusza Ferenca, 
- Zastępcy Prezydenta Miasta Rzeszowa Pana Marka Koberskiego /lista obecności 

Prezydenta i Zastępców Prezydenta Miasta Rzeszowa stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu/, 

- Przedstawicieli Rad Osiedlowych /lista obecności stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu/, 

- Dyrektorów Wydziałów Urzędu Miasta, kierowników jednostek organizacyjnych 
Miasta oraz kierowników jednostek współdziałających z Miastem,  

- Przedstawicieli mediów, a także przybyłych mieszkańców miasta  /lista obecności 
osób zaproszonych stanowi załącznik nr 4 do protokołu/. 

 
Pan Przewodniczący poinformował, że stosownie do wniosku Prezydenta 
Miasta Rzeszowa o zwołanie sesji, na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 
z późn. zm.), przedmiotem obrad V sesji jest uchwała w sprawie zmian  
w budżecie Miasta Rzeszowa na 2006 rok.   
 
/Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o zwołanie V sesji stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu/. 
 
/Proponowany porządek obrad stanowi załącznik nr 6 do protokołu/. 
 
 



  
 P. Krzysztof Kadłuczko – Sekretarz Miasta – w imieniu Prezydenta Miasta 
zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad, jako pkt 2, projektu uchwały w sprawie 
zwolnienia od opłaty z tytułu zgłoszenia o dokonanie zmiany wpisu w ewidencji działalności 
gospodarczej. 
 
 
 Radny P. Jacek Kiczek -  zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad, jako 
pkt 3, informacji Prezydenta Miasta Rzeszowa o wynikach rozszerzenia miasta Rzeszowa. 
 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – w związku z tym, że sesja 
została zwołana w trybie art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym, zapytał 
wnioskodawcę, tj. Prezydenta Miasta czy wyraża zgodę na zmianę w porządku obrad. 
 
 
 P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – wyraził zgodę na zmianę  
w porządku obrad, wnioskowaną przez Radnego P. Jacka Kiczka. 
 
 
 Radny P. Andrzej Dec – zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad punktu  
zapytania i interpelacje.   
 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – w związku z tym, że sesja 
została zwołana w trybie art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym, zapytał 
wnioskodawcę, tj. Prezydenta Miasta czy wyraża zgodę na zmianę w porządku obrad. 
 
 
 P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – wyraził zgodę na zmianę  
w porządku obrad, wnioskowaną przez Radnego P. Andrzeja Deca. 
 
 
 
 Przystąpiono do głosowania: 
 
 Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad, jako pkt 2, projektu uchwały  
w sprawie zwolnienia od opłaty z tytułu zgłoszenia o dokonanie zmiany wpisu  
w ewidencji działalności gospodarczej – został przyjęty jednogłośnie (24 głosami za). 
  
 

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad, jako pkt 3, informacji Prezydenta 
Miasta Rzeszowa o wynikach rozszerzenia miasta Rzeszowa - został przyjęty 
jednogłośnie (24 głosami za). 
  

 
 Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu zapytania i interpelacje 
został przyjęty większością 22 głosów, bez głosów przeciwnych, przy 2 głosach 
wstrzymujących.   
 



 
 Porządek obrad V sesji Rady Miasta Rzeszowa: 
 

1. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2006 rok.   
 

2. Uchwała  w sprawie zwolnienia od opłaty z tytułu zgłoszenia o dokonanie zmiany 
wpisu w ewidencji działalności gospodarczej. 

 
3. Informacja Prezydenta Miasta Rzeszowa o wynikach rozszerzenia miasta 

Rzeszowa. 
 

4. Zapytania i interpelacje.  
 

 
 

 Przystąpiono do realizacji porządku obrad. 
 
 
Ad. 1. 
 
 P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2006 rok. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 7 do protokołu/. 
 
W przedłożonym projekcie uchwały proponuje się: 

- zwiększenie dochodów i wydatków budżetu Miasta o kwotę 21 537 zł - wprowadzenie 
dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, 

- zmianę planu przychodów i wydatków dochodów własnych jednostek budżetowych - 
wprowadzenie darowizny dla Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w kwocie  
8 509 zł, 

- zwiększenie w Wieloletnich Wydatkach Inwestycyjnych planowanych nakładów na 
inwestycję pn. „Przebudowa ul. Strażackiej na odcinku od ul. Kwiatkowskiego do ul. 
Granicznej” o kwotę 32 000 zł. 

 
Pani Skarbnik, w imieniu Prezydenta Miasta, zwróciła się do Rady Miasta o przyjęcie 
przedłożonego projektu uchwały.  
 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Ekonomiczno – Budżetowa jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 
 Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania: 
 
 
 Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2006 rok  
/w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie (24 głosami za). 
 



 
Ad. 2. 
 
 P. Krzysztof Kadłuczko – Sekretarz Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
przedstawił projekt uchwały w sprawie zwolnienia od opłaty z tytułu zgłoszenia o dokonanie 
zmiany wpisu w ewidencji działalności gospodarczej.  
 
/Tekst projektu uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu/. 
 
Pan Sekretarz dodał, że projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad dzisiejszej 
sesji, na wniosek Prezydenta Miasta, w związku ze zmianą granic miasta Rzeszowa. 
 
W imieniu Prezydenta Miasta, Pan Sekretarz zwrócił się do Rady Miasta o przyjęcie 
przedłożonego projektu uchwały.  
 
 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Ekonomiczno – Budżetowa jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 
 Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania: 
 

Uchwała w sprawie zwolnienia od opłaty z tytułu zgłoszenia  
o dokonanie zmiany wpisu w ewidencji działalności gospodarczej /w wersji 
zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie (24 głosami za). 

 
 

Ad. 3. 
 
 P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta – przedstawiając informację o wynikach 
rozszerzenia miasta Rzeszowa, powiedział: „Myślę, że większość z Państwa jest 
zorientowana, z mediów, jak wygląda sytuacja. Wczoraj przeprowadziłem rozmowę  
z Sekretariatem Wiceministra Spraw Wewnętrznych i Administracji. Była też prowadzona 
rozmowa z szefem Biura Legislacyjnego Rady Ministrów. Poinformowano mnie, że w dniu  
22 grudnia br. zostało podpisane rozporządzenie mówiące o tym, że miejscowość 
Przybyszówka wchodzi w granice miasta Rzeszowa z dniem 1 stycznia 2007 r. 
Rozporządzenie, o którym mowa, ma się ukazać  jeszcze w tym roku. Przeglądaliśmy wszelkie 
możliwe dostępne informacje, ale - niestety - nie znaleźliśmy o tym pisemnej  informacji. 
Chciałbym przy okazji powiedzieć, że jeśli chodzi o sprawę poszerzenia miasta, było ogromne 
zaangażowanie ze strony wielu posłów, z różnych opcji. Włączył się również Kościół. 
Ogromny wpływ miał także wyjazd do Warszawy mieszkańców sołectwa Przybyszówka  
i miasta Rzeszowa. W efekcie zmieniono decyzję podjętą 7 grudnia 2006 r., uznając jak gdyby 
wolę ludzi, działaczy politycznych, a także wielu ministrów, którzy włączyli się w tą sprawę. 
Podkreślam, że ogromny wpływ na zmianę decyzji wywarło przede wszystkim stanowisko 
mediów: artykuły prasowe, audycje w radio i w telewizji. Bez tych wszystkich działań taki 
rezultat nie zostałby osiągnięty. Tyle w tym temacie. Jak już powiedziałem, rozporządzenia 
nie widziałem. Natomiast bardzo poważne osoby mówiły, że takie rozporządzenie jest.” 
 



 Radny P. Andrzej Dec – odnosząc się do informacji Prezydenta Miasta, stwierdził: 
„Rozumiem, że tu chodzi o pół Przybyszówki, tak jak poprzednio było to ustalone. Druga 
rzecz: – Czy mamy jakieś informacje i sygnały na temat tego, co będzie potem?  
W szczególności, jeśli Trybunał Konstytucyjny, odrzuci wniosek powiatu rzeszowskiego, czy 
przyłączenie Zwięczycy będzie automatyczne, czy też będzie podlegać tego typu 
perturbacjom?” 
 
 
 P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta – odpowiedział: „Przyłączenie Przybyszówki 
jest zgodne z uchwałą Rady Miasta podjętą w 2003 roku, kiedy to miało być przyłączonych  
w sumie 9 sołectw. Urząd Wojewódzki, a następnie Ministerstwo Spraw Wewnętrznych  
i Administracji pozytywnie zaopiniowały przyłączenie 4 miejscowości. Jak wiemy,  
dwie miejscowości weszły od 1 stycznia 2006 r., a dwie następne miały wejść od 1 stycznia 
2007 r. Wczoraj rozmawialiśmy z Panem Wójtem i z Panem Przewodniczącym Rady Gminy 
Świlcza. Na dzisiaj stanowisko Pana Wójta jest takie, że odda następną część Przybyszówki  
i Bziankę, zgodnie z tym, co postanowiła Rada Gminy. Nasuwa mi się taka myśl, że gdyby 
wcześniej podjęto decyzje i wcześniej przeprowadzono konsultacje, to ten proces byłby może 
szybszy. Ale natychmiast po 1 stycznia 2007 r. rozpoczynamy konsultacje, tym bardziej, że jest 
uchwała Rady Gminy dotyczącą tych dwóch miejscowości: – dalszej części Przybyszówki  
i Bzianki. Będziemy też rozmawiać odnośnie Zwięczycy. Jak się sprawy potoczą, to 
zobaczymy. Będziemy również rozmawiać odnośnie innych miejscowości.  
Natomiast co do skargi Powiatu, w świetle wypowiedzi specjalistów z zakresu ustroju 
państwa, Powiat nie miał prawa zgłaszać skargi do Trybunału Konstytucyjnego. Dzisiaj 
miało miejsce spotkanie Pana Starosty Powiatu Rzeszowskiego z Panem Przewodniczącym 
Rady Powiatu. Niestety, nie wiemy, jakie decyzje zapadły w czasie prowadzonej rozmowy.” 
 
 
 Radny P. Zdzisław Daraż – stwierdził: „Dowiedzieliśmy się, że opiekę prawną nad 
tym, aby nie dopuścić do poszerzenia Rzeszowa objął Pan Profesor Kulesza. Zapytuję, czy nie 
moglibyśmy zaangażować pracowników Uniwersytetu Rzeszowskiego, np. Dziekana Wydziału 
Prawa, w celu obrony prawnej Miasta Rzeszowa odnośnie  inicjatywy poszerzenia granic.” 
 
 
 P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta – odpowiadając na pytanie Radnego  
P. Zdzisława Daraża, stwierdził, że „temat jest całkowicie otwarty.”  
 
 

Radny P. Jacek Kiczek – powiedział: „Chciałem zapytać, na jakim etapie w tej 
chwili jest sprawa dotycząca wykupu gruntów pod budowę obwodnicy oraz jaki jest stopień 
zaawansowania prac dokumentacyjnych. Proszę o poinformowanie o wynikach rozmów 
prowadzonych przez Miasto odnośnie kosztów wykupu gruntów.   
Proszę także o przedstawienie wyjaśnienie na temat sposobu prowadzenia konsultacji 
odnośnie przyłączenia kolejnych sołectw. Zgodnie z uchwałą Rady Miasta,  konsultacje mają  
rozpocząć się po 1 stycznia 2007 r. W jaki sposób będą prowadzone konsultacje odnośnie 
dalszego rozszerzenia Rzeszowa i jakiego zakresu sołectw będą one dotyczyły (ile następnych 
sołectw będą obejmowały)?” 
 
 
 P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta – odpowiedział: „Jeśli chodzi o wykup 
terenów pod obwodnicę na terenie Załęża, w tej chwili prowadzone są rozmowy, zmierzające 



do tego, aby koszty wykupu działek pokrywane były przez Skarb Państwa. Chcemy, aby 
Miasto nie płaciło za wykup tych terenów. Jaka będzie ostateczna decyzja? - Na dzisiaj trudno  
powiedzieć. 
Na dzisiaj nie podjęliśmy jeszcze decyzji, z którymi sołectwami będziemy rozmawiać. Planuję 
przeprowadzenie rozmów z wójtami. Będziemy szukać takich sposobów poszerzenia, aby 
przebiegało ono w formie jak najłagodniejszej. Zależy nam na tym, aby iść w kierunku 
lotniska Jasionka, przyłączyć Przybyszówkę i Bziankę. Będziemy też dalej myśleć o Zwięczycy. 
Cały czas prowadzone są rozmowy z wójtami. Zastanowimy się i przyjmiemy, według naszego 
mniemania, najlepszy sposób załatwienia sprawy.” 

 
 
Radny P. Antoni Kopaczewski – zabierając głos, powiedział: „Odnoszę wrażenie, że 

stworzył się chaos myślowy, jeśli chodzi o kwestię poszerzenia Rzeszowa. Rodzi się pytanie, 
czy będziemy wyszarpywać kolejne sołectwa i gminy?  
Proszę  o wyjaśnienie, czy jest mapa, docelowa wizja rozszerzenia miasta, do której Rzeszów 
zmierza? Proszę też o odpowiedź, jak my radni mamy działać, żeby docelowo zrealizować 
koncepcję pełnego poszerzenia miasta. Proszę również o ustosunkowanie się Pana Prezydenta 
do tematu poszerzenia Miasta, który był omawiany na sesji Rady Miasta z udziałem wójtów 
ościennych gmin. Wyrażono wówczas zdecydowany opór przeciwko poszerzeniu Rzeszowa 
w takim kształcie. Czy coś się  zmieniło w tej kwestii? Moim zdaniem, to jest taka mentalność:  
<<Niech na całym świecie wojna, byle polska wieś spokojna.>> Każdy broni swojego 
interesu. Te informacje, które docierają do mnie, potwierdzają, że to jest obrona własnego 
interesu, a nie planowe, długofalowe,  przyszłościowe widzenie całego regionu. Okazuje się, 
że przez cztery lata nikt z władz Sejmiku nie uczestniczył w sesjach Rady Miasta i nie poruszał 
tych zagadnień, o których dzisiaj tutaj mówimy. Jaka jest powinność wyższych władz? 
Przecież  one też mają obowiązek konstruowania pewnej struktury państwa, które ma być 
sprawne, przyjazne ludziom i przyjazne rozwojowi gospodarczemu. Czy to tylko na gminach 
ma spoczywać walka o to, żeby zrealizować koncepcję poszerzenia miasta?” 
 
 

P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta – odpowiedział: „Z mojego punktu widzenia, 
koncepcja włączenia całych gmin w granice miasta Rzeszowa, była koncepcją nie do 
przyjęcia. Może po 100 czy 150 latach Miasto Rzeszów rzeczywiście obejmie taki teren. 
Natomiast, na dzisiaj, nie było takiej szansy, żeby całe gminy weszły  
w skład miasta Rzeszowa. Uważam, że najbardziej sensowna jest koncepcja pierścieniowego 
rozszerzenia miasta. Ta metoda jest stosowana od momentu powstania miasta. Oczywiście, 
tego pierścieniowego rozszerzania nie można rozumieć  dosłownie. Chodzi o rozrastanie się 
miasta. Uważam, że tak musi być. Nie ma innego wyjścia. Koncepcja przyłączenia całych 
gmin nie ma najmniejszych szans. Nie łudźmy się. Jeżeli już, to może niektóre gminy, np. 
Krasne czy Boguchwała. Jeśli chodzi o Gminę Głogów, która ma 129 kilometrów 
kwadratowych, z całą pewnością póki co, to nie. Może kiedyś.  Proces poszerzenia miasta 
musi przebiegać w sposób ciągły, w zależności od potrzeb. Takie potrzeby na dzisiaj są. 
Uważam, że koniecznie należałoby przyłączyć  Jasionkę,  lotnisko i te miejscowości sąsiednie. 
Tak to widzę. Dobrze, że Rada Miasta podjęła uchwałę w sprawie poszerzenia miasta, 
chociaż niektóre propozycje radnych były zgłaszane ad hoc. Trzeba to wszystko 
uporządkować.” 

 
 
Radny P. Jacek Kiczek – powiedział: „Poszerzenie Rzeszowa to wspólny sukces Rady 

Miasta, Pana Prezydenta i mieszkańców. Uważam, że należy rozszerzać Rzeszów, ale tak 



naprawdę najważniejsza jest współpraca pomiędzy gminami i tworzenie wspólnych 
programów, których beneficjentem będzie kilka gmin. Myślę, że w tym kierunku powinniśmy 
iść i popierać takie rozszerzanie, aby łączyć, a nie dzielić.” 
 

 
P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta – odnosząc się wypowiedzi Radnego  

P. Jacka Kiczka, stwierdził, że „jest to  teoria. Należy rozpatrzyć wszystkie realia sprawy.”  
 
 
P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – kończąc dyskusję w tym 

punkcie obrad, powiedział: „Myślę, że to o czym mówiliśmy, zmaterializuje się w stosownych 
rozporządzeniach Rady Ministrów.” 

 
 
 

Ad. 4.  
 
 Radny P. Andrzej Dec – zgłosił interpelację o treści: „W związku z tym, że jak wiemy 
z naszych wniosków o dofinansowanie z Unii Europejskiej, przyjęty został jeden wniosek, 
pozostałe zostały odrzucone, chciałem zadać  ogólne pytanie, co w tej materii możemy zrobić? 
Czy uzyskaliśmy jakieś bardziej szczegółowe informacje o przyczynach takich decyzji?  
Mam też szczegółowe pytanie o wykup gruntów pod autostradę, bo usłyszeliśmy czy też 
przeczytaliśmy taki zarzut Pana Ministra Ortyla, że to nie te środki, że nie tą drogą. Chciałem 
zapytać, jaki jest rzeczywisty stan rzeczy, jeśli chodzi o ten odcinek autostrady, który miałby 
stanowić obwodnicę północną Rzeszowa? Z mojej wiedzy, uzyskanej od mieszkańców tamtych 
terenów, wynika, że te tereny już są wykupione. Jak to więc rzeczywiście jest? 
Występowaliśmy o środki na to, czy jakoś inaczej ma to być organizowane? Proszę  
o wyjaśnienie tej sytuacji. 
 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – przypomniał, że na 
poprzedniej sesji poinformował radnych, że w styczniu planowane jest spotkanie na temat  
spraw unijnych. Będzie wówczas okazja do porozmawiania o problemach związanych z tym 
tematem. Ogłosił komunikat, że 8 stycznia 2007 r. o godz. 12-tej w Ratuszu odbędzie się 
posiedzenie Komisji Ekonomiczno – Budżetowej z udziałem przewodniczących komisji 
stałych Rady Miasta. Sesja budżetowa planowana jest na  30 stycznia br.   
 
 
 Na V sesji Rady Miasta Rzeszowa zgłoszono następujące interpelacje,  
zapytania i wnioski:  
 
1/ 
Zapytanie Nr V/1/2006 – zgłoszone ustnie 
 
 „Czy mamy jakieś informacje i sygnały na temat tego, co będzie potem, jeśli chodzi  
o kwestię rozszerzenia miasta Rzeszowa? W szczególności, jeśli Trybunał Konstytucyjny, 
odrzuci wniosek Powiatu Rzeszowskiego, czy przyłączenie Zwięczycy będzie już 
automatyczne?” 
 
Autor: Radny Miasta Rzeszowa P. Andrzej Dec. 



2/ 
Zapytanie Nr V/2/2006 – zgłoszone ustnie 
 
 „Zapytuję, czy nie moglibyśmy zaangażować pracowników Uniwersytetu 
Rzeszowskiego, np. Dziekana Wydziału Prawa, w celu obrony prawnej Miasta Rzeszowa 
odnośnie  inicjatywy w sprawie poszerzenia granic.” 
 
Autor: Radny Miasta Rzeszowa P. Zdzisław Daraż. 
 
 
3/ 
Zapytanie Nr V/3/2006 – zgłoszone ustnie 
 
 „Chciałem zapytać, na jakim etapie w tej chwili jest sprawa dotycząca wykupu 
gruntów pod budowę obwodnicy oraz jaki jest stopień zaawansowania prac 
dokumentacyjnych. Proszę o poinformowanie o wynikach rozmów prowadzonych przez 
Miasto odnośnie kosztów wykupu gruntów.”   
 
Autor: Radny Miasta Rzeszowa P. Jacek Kiczek. 
 
 
4/ 
Zapytanie Nr V/4/2006 – zgłoszone ustnie 
 

„Proszę o wyjaśnienie na temat sposobu prowadzenia konsultacji odnośnie 
przyłączenia kolejnych sołectw. Zgodnie z uchwałą Rady Miasta,  konsultacje mają  
rozpocząć się po 1 stycznia 2007 r. W jaki sposób będą prowadzone konsultacje odnośnie 
dalszego rozszerzenia Rzeszowa i jakiego zakresu sołectw będą one dotyczyły (ile następnych 
sołectw będą obejmowały)?” 
 
Autor: Radny Miasta Rzeszowa P. Jacek Kiczek. 
 
 
5/ 
Zapytanie Nr V/5/2006 – zgłoszone ustnie 
 

„Odnoszę wrażenie, że stworzył się chaos myślowy, jeśli chodzi o kwestię poszerzenia 
Rzeszowa. Rodzi się pytanie, czy będziemy wyszarpywać kolejne sołectwa i gminy.  
Proszę  o wyjaśnienie, czy jest mapa docelowa, wizja rozszerzenia miasta, do której Rzeszów 
zmierza? Proszę też o odpowiedź, jak my radni mamy działać, żeby docelowo zrealizować 
koncepcję pełnego poszerzenia miasta. Proszę również o ustosunkowanie się Pana Prezydenta 
do tematu poszerzenia Miasta, który był omawiany na sesji Rady Miasta z udziałem wójtów 
ościennych gmin. Wyrażono wówczas zdecydowany opór przeciwko poszerzeniu Rzeszowa 
w takim kształcie. Czy coś się  zmieniło w tej kwestii? Moim zdaniem, to jest taka mentalność:  
<<Niech na całym świecie wojna, byle polska wieś spokojna.>> Każdy broni swojego 
interesu. Te informacje, które docierają do mnie, potwierdzają, że to jest obrona własnego 
interesu, a nie planowe, długofalowe,  przyszłościowe widzenie całego regionu. Okazuje się, 
że przez cztery lata nikt z władz Sejmiku nie uczestniczył w sesjach Rady Miasta i nie poruszał 
tych zagadnień, o których dzisiaj tutaj mówimy. Jaka jest powinność wyższych władz? 
Przecież one też mają obowiązek konstruowania pewnej struktury państwa, które ma być 



sprawne, przyjazne ludziom i przyjazne rozwojowi gospodarczemu. Czy to tylko na gminach 
ma spoczywać walka o to, żeby zrealizować koncepcję poszerzenia miasta?” 
 
 
Autor: Radny Miasta Rzeszowa P. Antoni Kopaczewski. 
 
 
6/ 
Zapytanie Nr V/6/2006 – zgłoszone ustnie 
 

„Poszerzenie Rzeszowa to wspólny sukces Rady Miasta, Pana Prezydenta  
i mieszkańców. Uważam, że należy rozszerzać Rzeszów,  ale tak naprawdę najważniejsza jest 
współpraca pomiędzy gminami i tworzenie wspólnych programów, których beneficjentem 
będzie kilka gmin. Myślę, że w tym kierunku powinniśmy iść i popierać takie rozszerzanie,  
aby łączyć, a nie dzielić.” 
 
Autor: Radny Miasta Rzeszowa P. Jacek Kiczek. 
 
 
7/ 
Zapytanie Nr V/7/2006 – zgłoszone ustnie 
 

„W związku z tym, że jak wiemy z naszych wniosków o dofinansowanie z Unii 
Europejskiej, przyjęty został jeden wniosek, pozostałe zostały odrzucone, chciałem zadać  
ogólne pytanie, co w tej materii możemy zrobić? Czy uzyskaliśmy jakieś bardziej szczegółowe 
informacje o przyczynach takich decyzji?  
Mam też szczegółowe pytanie o wykup gruntów pod autostradę, bo usłyszeliśmy czy też 
przeczytaliśmy taki zarzut Pana Ministra Ortyla, że to nie te środki, że nie tą drogą. Chciałem 
zapytać, jaki jest rzeczywisty stan rzeczy, jeśli chodzi o ten odcinek autostrady, który miałby 
stanowić obwodnicę północną Rzeszowa? Z mojej wiedzy, uzyskanej od mieszkańców tamtych 
terenów, wynika, że te tereny już są wykupione. Jak to więc rzeczywiście jest? 
Występowaliśmy o środki na to, czy jakoś inaczej ma to być organizowane? Proszę  
o wyjaśnienie tej sytuacji. 
 
Autor: Radny Miasta Rzeszowa P. Andrzej Dec. 
 
 
 
 Następnie miała miejsce część uroczysta związana z przekazaniem życzeń 
noworocznych.  
 
 

Na V sesji -  zwołanej na wniosek Prezydenta Miasta 
Rzeszowa, na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy  
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U z 2001 r. 
Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.) – która odbyła  się w dniu  
28 grudnia 2006 r. – Rada  Miasta Rzeszowa podjęła następujące 
uchwały:    



1. Uchwała Nr V/62/2005   - w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2006 
                                                rok.  

 
2. Uchwała Nr V/63/2006 - w sprawie zwolnienia od opłaty z tytułu zgłoszenia  

                                              o dokonanie zmiany wpisu w ewidencji działalności 
                                                    gospodarczej. 

 
 
 

P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta - w związku z wyczerpaniem 
porządku  obrad dokonał zamknięcia V sesji Rady Miasta Rzeszowa.  

 
 
Obrady trwały od godz. 12.00 do 13.50. 
 
Na tym protokół zakończono.  

 
  
 
          

 
Protokołowała:                                                                                               Przewodniczący 

                                                                                                        Rady Miasta Rzeszowa  
 

Danuta Groszek                                                                                             Konrad Fijołek 
 
 
 
Sprawdził: 
 
Dyrektor 
Biura Rady Miasta Rzeszowa 
 
Mirosław Kubiak 
 
 


